
Folketingets Udvalg for Fødevarer, 
Landbrug og Fiskeri

København, den 6. december 2011
Sagsnr.: 12836
Dok.nr.: 309449

Formanden for Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri, René 
Christensen (DF), har i skrivelse af 22. november 2011 (spørgsmål 1) anmodet om min 
besvarelse af følgende stillede spørgsmål til L 35.

Spørgsmål 1:
”Hvor mange landmænd/landbrug har benyttet ordningen i 2010?”

Svar:
Ordningen retter sig mod vikarforeninger og ikke direkte mod landmænd. Tilskuddet til 
vikarforeningerne er alene baseret på tilskudsberettigede timeopgørelser, som desuden 
indeholder oplysninger om de begivenheder, der ligger til grund for opgørelsen 
(sygdom og død, graviditet og barsel, pasning af barn på barnets første sygedag og ved 
deltagelse i jordbrugsfaglige kurser).

Fødevareministeriet kender derfor ikke antallet af landmænd, der i 2010 benyttede 
vikarbistand fra vikarforeningerne med nedsat betaling.

Jeg kan dog oplyse, at for 2010 modtog vikarforeningerne i alt tilskud på 10,4 mio.kr. 
for 129.500 tilskudsberettigede vikartimer.  

Mette Gjerskov
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